
Zápis 
z 9. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 20. 1. 2022 od 16:00 hod. v budově Regiocentra Nový Pivovar, Hradec Králové, 
zasedací místnost N2.906 – sál Jana Letzela (zastupitelstva) a současně prostřednictvím 
videokonferenční místnosti. 

 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Přítomni online: Josef Dlabola, Milan Brandejs, Libuše Věříšová, Ing. Jaroslav Bitnar, Josef Hlávko, Ing. 

Jan Kříž, Mgr. Martin Hanousek, Blanka Čiháčková, Ing. Jan Hostinský, Adam Valenta, 
Mgr. Ivana Kudrnáčová, Bc. Klára Stannerová 

 
Omluveni: Mgr. Martin Červíček, Bc. Zdeněk Lhota, Ing. Ivo Muthsam, Ing. Richard Nádvorník, 

Filip Bureš 
 
Přizváni a hosté:  JUDr. Ing. Rudolf Cogan, Ph.D., náměstek hejtmana, odpovědný za oblast financí 

Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje 
 Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací  

Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 
Jiří Doležal, Bio Farma Vernířovice 
Lenka Vojtíšková, Bio Farma Vernířovice 
Ing. Jana Jiráňová, vedoucí oddělení průmyslových zón v KHK, CIRI 
Ing. Jan Hostinský, starosta města Solnice 

Program: 
1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 
2) Bio Farma Vernířovice – unikátní projekt, který má význam.  
3) Průmyslová zóna Solnice – jih – technická a dopravní infrastruktura. 
4) Průmyslová zóna Solnice – Kvasiny – aktuální stav investičních akcí. 
5) Průmyslová zóna Solnice – Kvasiny – informace z regionu. 
6) Různé. 
7) Závěr. 
 
K bodu 1. 
Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 

Jednání zahájil a řídil předseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 

Pan předseda omluvil Mgr. Martina Červíčka, hejtmana Královéhradeckého kraje a členy Výboru Bc. Zdeňka 

Lhotu, Ing. Iva Muthsama, Ing. Richarda Nádvorníka, Filipa Bureše. 

Dále pan předseda přivítal přizvané hosty a členy Výboru. 

Z důvodu aktuálních vládních nařízení a nařízení ředitele Krajského úřadu Královéhradeckého kraje bylo 

doporučeno, aby 9. zasedání Výboru probíhalo distanční formou účasti. Z tohoto důvodu se distanční formy 

účastnili členové Výboru Josef Dlabola, Milan Brandejs, Libuše Věříšová, Ing. Jaroslav Bitnar, Josef Hlávko, 

Ing. Jan Kříž, Mgr. Martin Hanousek, Blanka Čiháčková.  

Jelikož byla přítomna nadpoloviční většina členů Výboru (3 přítomní + 6 on-line, kdy Blanka Čiháčková a Ing. 

Jaroslav Bitnar se připojili později), byl Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti shledán 

usnášeníschopný. 

Následně pan předseda představil program 9. jednání Výboru. 



Pan předseda následně požádal o spolupráci při ověřování zápisu. Na pozici ověřovatele zápisu se přihlásil 

Mgr. Petr Poláček. 

USNESENÍ VHRPP/9/24/2021   
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. schvaluje 
1. program 9. jednání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti, 
2. přítomnost hostů, 
3. distanční účast – Josef Dlabola, Milan Brandejs, Libuše Věříšová, Ing. Jaroslav Bitnar, Josef Hlávko, 

Ing. Jan Kříž, Mgr. Martin Hanousek, Blanka Čiháčková, 
4. ověřovatele zápisu – Mgr. Petr Poláček. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 

Poznámka: hlasovali 3 přítomní členové PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D., Mgr. Petr Poláček, Mgr. Michal Vejprava 

a 6 členů přihlášených on-line Josef Dlabola, Milan Brandejs, Libuše Věříšová, Josef Hlávko, Ing. Jan Kříž, 

Mgr. Martin Hanousek. 

 

K bodu 2. 
Bio Farma Vernířovice – unikátní projekt, který má význam.  

Pan Jiří Doležal v krátkosti představil projekt Bio Farmy Vernířovice. Cílem projektu je snaha rozšířit aktivity 

na Žacléřsku, jde o snahu docílit toho, aby projekt měl i hospodářský vliv na mikroregion, vliv na turistický 

ruch i na ekonomické dění na Žacléřsku. Vizí je vybudování místa, které bude připomínat historii, poskytne 

pracovní místa, založí možnost hospodaření v zemědělství, významně ovlivní cestovní ruch, a to vše 

s přesahem do vzdělávání. Projekt se opírá o spolupráci s městem i místními podnikateli. Snahou je zapojit 

projekt do RIS3 strategie ČR, kde by bylo žádoucí, aby se projekt stal pilotním. Jiří Doležal požádal o pomoc 

od KÚ KHK při realizaci a provozu. 

Poznámka: prezentace je přílohou zápisu.  

Poznámka: v 16.10 hod. se Blanka Čiháčková a v 16.20 hod. se Ing. Jaroslav Bitnar připojili k jednání. 

Diskuze: 
Mgr. Petr Poláček – vznesl dotaz týkající se polohy plánované farmy.  
Mgr. Ivana Kudrnáčová – doplnila informace o projektu, který je již téměř celý rok konzultován v rámci 
jednotlivých odborů KHK. Žacléřsko jako HSOÚ region je třeba podpořit. V rámci RR vítáme spolupráci 
municipality s podnikatelskými záměry. Pan Doležal aktivně komunikuje i se starostou města Žacléř a 
dalším aktéry. Za RR jde o takový typ projektu, který může obohatit území jak z pohledu turistického, tak 
z pohledu vytváření pracovních příležitostí, dává možnost inovačního prostředí. Rovněž je navázána 
spolupráce s Českou zemědělskou univerzitou v Praze. Bylo by žádoucí, aby byl projekt zapojen mezi 
inovační věci, což by zajistilo plnění RIS3 strategie ČR v případě, že by část projektu byla uznána jako 
strategická intervence v oblasti zemědělství.  Projekty takového typu by RR slušely.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – není v moci samosprávy města Žacléř ani KHK projekt výrazně finančně 
podpořit. Výbor nemá možnost ovlivnit, zda bude projekt zařazen do RIS3 strategie ČR. Můžeme ale 
přislíbit podporu. Otázkou je zdroj financování.  
Mgr. Ivana Kudrnáčová – není prezentováno z důvodu finančního požadavku na KHK nebo město Žacléř. 
Tento projekt může pomoci rozvoji území a má naši deklaratorní podporu. 
Jiří Doležal – doplnil informace, jde jim spíše o podporu v rámci RIS3 strategie ČR, eventuálně dalších 
kroků např. v rámci projektové dokumentace, jako duchovní podporu. Nejde o finance, ale aby se projekt 
dostal do podvědomí. 
 

 
 
 
 
  



USNESENÍ VHRPP/9/25/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
informace týkající se projektu Bio Farmy Vernířovice. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 

Poznámka: hlasovali 3 přítomní členové a 6 členů on-line (Josef Dlabola, Milan Brandejs, Ing. Jaroslav Bitnar, 

Josef Hlávko, Ing. Jan Kříž, Mgr. Martin Hanousek). 

Poznámka: v 16.30 hod. pan Jiří Doležal opustil jednání.  
 
 
K bodu 3. 
Průmyslová zóna Solnice – jih – technická a dopravní infrastruktura. 
 
Pan předseda přivítal Ing. Janu Jiráňovou, vedoucí oddělení průmyslových zón v KHK, CIRI, která 

odprezentovala technickou a dopravní infrastrukturu v průmyslové zóně Solnice – jih, průmyslová zóna 

pro budoucí investory – budování průmyslové zóny. 

 

K bodu 4. 
Průmyslová zóna Solnice – Kvasiny – aktuální stav investičních akcí. 
 

Ing. Jana Jiráňová navázala na předchozí prezentaci a přestavila aktuální stav investičních akcí v rámci KHK 

v návaznosti na průmyslovou zónu Solnice – Kvasiny. Byly představeny investiční akce v rámci projektu, 

rekonstrukce Oblastní nemocnice Rychnov nad Kněžnou, dokončené stavby rekonstrukce vozovek, 

podjezdu, modernizace v rámci školství, modernizace pro HZS, projekty v rámci měst Rychnov nad Kněžnou, 

Solnice, Kvasiny.  

Diskuze: 
Mgr. Michal Vejprava – vznesl dotaz na financování investičních akcí. Je převážná část hrazena spíše ze 

státních zdrojů nebo z krajských zdrojů? Ve vztahu k veřejným zakázkám, kdo je vypisuje? 

Ing. Jana Jiráňová – většina akcí je financována ze státních prostředků. Co se týká dopravních akcí, kde je 

financování ze SFDI, tak jde o 100 % financování, ale zakázky vypisuje KHK. U akcí MPO ČR je 75 % dotace 

a 25 % kofinancování z vlastních zdrojů. Veškeré akce, kde je investorem KHK, jsou zakázky vypisovány 

KHK prostřednictvím CIRI. A analogicky, kde je investorem ŘSD ČR, vypisuje výběrové řízení ŘSD ČR atd. 

Každý má vlastní registrace a rozhodnutí. Dá se říci, že většina akcí je financována ze státních dotací. Rozdíl 

se vyskytuje pouze v rozložení financování.  

Mgr. Michal Vejprava – dotaz vznesen z toho důvodu, protože se setkává s přístupem, že při veřejných 

zakázkách by se mělo akcentovat sociálně odpovědné zadávání zakázek. Potkala se Ing. Jiráňová na 

nějakém VŘ s tímto zadáváním a pokusila se v nějaké zakázce odpovědné zadávání zakázek použít? 

Ing. Jana Jiráňová – ano, jsou obeznámeni s tímto druhem zadávání, ale u komunikací je to trochu složitější. 

Řeší to nabídkou exkurzí pro studenty. Toto téma je nyní aktuální u projektu Oblastní nemocnice Rychnov 

nad Kněžnou, kde hledají více možností u pozemních staveb. Od té doby, co je odpovědné zadávání zakázek 

legislativně schválené, je součástí všech podmínek VŘ, které CIRI vypisuje.  

Ing. Jan Kříž – je těžké v ČR potažmo v Evropě vybudovat pozemek pro stavbu továrny. Zmínil obtížnou 

časovou náročnost a byrokracii a konkurenceschopnost ve srovnání s globálem.  

Ing. Jaroslav Bitnar – vznesl dotaz ohledně odpovědného zadávání. Jak lze vnímat? Je rozdíl v tom, zda 

se soutěží infrastruktura, či vybavení? 

Mgr. Michal Vejprava – co se týká odpovědného zadávání, tak je to takové zadávání, které zohledňuje 

parametry, které jsou pro region i pro lidi co zde žijí důležité, zaměřuje se na sociální, ekonomický, 

environmentální a místní princip.  

Ing. Jaroslav Bitnar – rád by preferoval PO z regionu, nicméně realita je taková, že se primárně soutěží na 

cenu.  



PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – nástroj je nutné vnímat jako přínos pro region prostřednictvím zvýhodněných 

regionálních podnikatelů, ale na druhou stranu přináší legislativní problematiku.  

 

Poznámka: v 17.00 hod. Libuše Věříšová opustila on-line jednání. 

 

USNESENÍ VHRPP/9/26/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
informace týkající se průmyslové zóny Solnice – jih – technická a dopravní infrastruktura, 
 
II. bere na vědomí 
informace týkající se průmyslové zóny Solnice – Kvasiny – aktuální stav investičních akcí. 
 
Hlasování: 
Pro: 10 Proti:   Zdržel se: 

 

Poznámka: hlasovali 3 přítomní členové a 7 členů on-line (Josef Dlabola, Milan Brandejs, Ing. Jaroslav Bitnar, 

Josef Hlávko, Ing. Jan Kříž, Mgr. Martin Hanousek, Blanka Čiháčková). 

 

K bodu 5. 
Průmyslová zóna Solnice – Kvasiny – informace z regionu. 
 
Pan předseda předal slovo panu starostovi Ing. Janu Hostinskému, který představil průmyslovou zónu 

z pohledu města Solnice, představil dopady i výhody prudkého rozvoje průmyslové zóny. Financování je 

vícezdrojové, každý z projektů má svůj zdroj financování. Z hlediska obce řeší základní problém: jiná 

pravidla, parametry i podmínky u jednotlivých projektů. Následně probral dopady průmyslové zóny z pohledu 

jednotlivých bodů. Výhodou je vznik Služebny cizinecké policii v Solnici, založení Koordinačního centra 

Správy uprchlických zařízení MV ČR. Z důvodu nedostatku dentistů nechalo město zrekonstruovat zubní 

ordinaci a ve spolupráci se Škoda Auto a.s. následně obsadilo ordinaci personálem. V návaznosti na bytovou 

problematiku byla diskutována cena za bydlení, která se vyrovná cenám za bydlení v HK. 

Následovala diskuze ohledně problematiky města Solnice a města Broumov, které spojuje závod Škoda Auto 

a.s. a jeho především dojíždějící zaměstnanci.   

 

USNESENÍ VHRPP/9/27/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
informace týkající se průmyslové zóny Solnice – Kvasiny – informace z regionu. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:  0 Zdržel se: 0 

 

Poznámka: hlasovali 3 přítomní členové a 6 členů on-line (Josef Dlabola, Milan Brandejs, Ing. Jaroslav Bitnar, 

Josef Hlávko, Mgr. Martin Hanousek, Blanka Čiháčková). 

 

K bodu 6. 
Různé 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. vyzval přítomné, zda mají k bodu nějaké návrhy. Bez připomínek. 

 
 
 
 



K bodu 7. 
Závěr 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. uvedl, že se postupně budeme vracet k tématům, která jsme otevřeli v loňském roce 

v jednotlivých regionech. Následně poděkoval všem za účast na 9. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj 

a pracovní příležitosti, za jejich prezentace a příspěvky a vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body 

programu, v čase 18.05 hod. jednání ukončil. 

10. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční dne 24. 2. 2022, v budově 
Krajského úřadu Královéhradeckého kraje, v sále Zastupitelstva, od 16:00 hod., prezenčně/distančně, změna 
vyhrazena dle pandemické situace. 
 

 

 

 

 

 

Mgr. Petr Poláček     PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
       ověřovatel zápisu          předseda výboru 

 

 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice   


